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یامگا فصل را از دست داد
وینگر راســت استقلال به 
احتمال فــراوان تا آخر فصل 
همراهی  را  تیمش  نمی تواند 

کند.
کوین  ایســنا،  گزارش  به 
اســتقلال چند  مدافع  یامگا 
روز در قبل در جریان تمرین 
دچار حادثه و آسیب دیدگی 

از ناحیه چشــم شد. پس از رســاندن یامگا به بیمارستان، پزشکان ضمن انجام 
معاینات و مراقبت های لازم، دو عمل جراحی روی چشــم او انجام دادند. به این 
ترتیب پارگی مجرای اشــکی ترمیم شــد. با این حال بینایی یامگا هنوز به طور 

کامل برنگشته و احتمال انجام جراحی های بیشتر روی چشم یامگا بالا است.
یامگا به احتمال فراوان تا آخر فصل نمی تواند استقلال را همراهی کند و این 
بدترین خبر ممکن برای جواد نکونام و کادر فنی ابی پوشــان است که اگر این 

اتفاق بیفتد سرمربی استقلال باید فکری برای جناح راست تیمش بکند.

اعزام ۵ تکواندوکار به رقابت های آزاد فجیره
تیم ملی تکواندو کشورمان 
با ۵ تکواندوکار در رقابت های 
امارات  فجیــره  بین المللــی 

شرکت می کند.
به گزارش ایرنا، یازدهمین 
بین المللی  رقابت هــای  دوره 
فجیــره بــا حضــور ۱۷۴۰ 
تکواندوکار در ۴ رده ســنی 

طی روزهای ۱۵ تا ۱۷ بهمن ماه برگزار خواهد شــد. در رده بزرگســالان ۵۴۴ 
تکوانــدوکار ثبت نام کرده اند که بر اســاس برنامه اعلام شــده از ۱۵ بهمن ماه 

مسابقات خود را در همه اوزان برگزار می کنند.
بر اســاس تصمیم کمیته فنی که قرار بود تکواندوکاران مدعی در مسابقات 
فجیره مورد ارزیابی قرار بگیرند. مهدی حاجی موسایی، ابوالفضل زندی، علیرضا 
حســین پور، آرین سلیمی و میرهاشــم حســینی ۵ نماینده اعزامی تیم ملی 

کشورمان به این مسابقات خواهند بود.
مجید افلاکی به عنوان ســرمربی، رضا ایمان زاده مربی و دکتر یاوری پزشک 

تیم ملی در این مسابقات هستند.

شوک به امارات قبل بازی با ایران
تیم ملی امــارات یکی از 
بازیکنــان کلیدی اش را برای 

بازی با ایران از دست داد.
عادل سلطان، مهاجم تیم 
سه شــنبه  بازی  امارات  ملی 
ایران  مقابل تیم ملی فوتبال 
در جام ملت های آسیا 2۰23 

را از دست داد.
براســاس گزارش فدراســیون فوتبال امارات، این بازیکن دچار پارگی رباط 

مینیسک زانوی چپ شده و باید برای مدت ۱۰ روز استراحت کند.
صعود شــاگردان قلعه نویی به مرحله بعد قطعی شــده و اکنون با 6 امتیاز 
صدرنشــین هســتند. امارات با ۴ امتیاز در رده دوم قرار دارد و فلسطین با یک 

امتیاز سوم و هنگ کنگ بدون امتیاز چهارم است.

سعید معروف در FIVB کرسی می گیرد
کاپیتان و پاسور سابق تیم 
ملی والیبال ایران احتمالاً عضو 
فدراسیون  ورزشکاران  کمیته 

جهانی شود.
به گزارش فارس، فدراسیون 
جهانی والیبال کمیته ای با نام 
که  دارد  ورزشــکاران  کمیته 
ترکیب آن شامل ۱۰ نفر است 

که پنج بازیکن از ساحلی و پنج بازیکن از سالنی در آن عضویت دارند؛ البته ۵۰ 
درصد نفرات را نیز باید خانم ها تشکیل دهند.

یکی از نفراتی که شــانس زیادی برای گرفتن یکی از کرسی های این کمیته 
دارد، سعید معروف پاســور و کاپیتان سابق تیم ملی والیبال ایران است. وحید 
مرادی، سرپرست فدراسیون والیبال که اخیراً سفری به لوزان سوئیس داشت و 
نشســتی را با مسوولان FIVB برگزار کرد در این خصوص اظهار داشت: شش 
ماه قبل از برگزاری کنگره فدراســیون جهانی والیبــال ثبت نام بازیکنان برای 
عضویت در کمیته ورزشکاران آغاز می شود. به نظر من سعید معروف شایستگی 
حضور در این کمیته را دارد و فدراســیون والیبال از او برای عضویت در کمیته 
ورزشــکاران حمایت خواهد کرد. وی ادامه داد: شرایط سختی است زیرا انتخاب 
نفرات از ســوی ورزشکاران جهان است و باید تلاش زیادی برای رسیدن به این 
هدف انجام شود که در این دیدار سعید معروف را به عنوان اسطوره زنده والیبال 
دنیا که لقبی اســت که فدراسیون جهانی والیبال به او داده مطرح کردم و مورد 
استقبال مسئولین فدراسیون جهانی والیبال قرار گرفت و مقرر شد که فدراسیون 
والیبال ایران معروف را معرفی کند و فدراسیون جهانی والیبال تا حد امکان در 

این زمینه مساعدت و حمایت کند.
این صحبت ها در حالی مطرح شــده است که سعید معروف هنوز هم یکی از 
گزینه های هدایت تیم ملی والیبال ایران به شمار می رود و باید دید که آیا شانسی 
برای حضور در کمیته ورزشکاران FIVB دارد یا خیر؟ و اینکه در صورت حضور 

در آن کمیته بازهم گزینه هدایت تیم ملی والیبال ایران خواهد بود یا خیر؟

اعلام جایگاه لیگ فوتبال ایران در آسیا و جهان
لیگ فوتبال ایران در رده 
بنــدی بهترین هــای دنیا در 

جایگاه »پنجم آسیا« ایستاد.
لیگ فوتبال ایران در رده 
68 جهان ایستاد. این گزارش 
سایت فدراسیون بین المللی 
آمــار و فوتبــال از رده بندی 
لیگ های فوتبال دنیا در سال 

2۰23 اســت. در این رده بندی ســری آ ایتالیا برای دوازدهمین بار در تاریخ به 
عنوان بهترین لیگ فوتبال دنیا انتخاب شد. لیگ برتر انگلیس برای ششمین بار 
در ۷ سال گذشته رده دوم را از آن خود کرد. لالیگا هم در رده سوم قرار گرفت.

لیگ فوتبال ایران با کسب 268 امتیاز در رده پنجم لیگ های فوتبال آسیا قرار 
گرفت. کره جنوبی، عربستان، ژاپن و ازبکستان بالاتر از لیگ ایران در رده های اول 

تا چهارم آسیا قرار گرفتند.

مسیر ساده وفایی برای صعود 
برتریــن و تنهــا نماینده 
مسیر  ایران  حرفه ای  اسنوکر 
ســاده ای برای صعود به دور 
آزاد  انتخابی  مسابقات  اصلی 

جهانی در انگلستان دارد.
مسابقات  ایرنا،  گزارش  به 
انتخابــی آزاد جهانی از 2 تا 
۵ بهمن در ســالن بارنسلی 

انگلستان برگزار می شود. برترین و تنها نماینده اسنوکر حرفه ای کشورمان باید 
در این رقابت ها، روز سه شنبه 3 بهمن از ساعت ۱8 مقابل لیام پولین بازی کند 
که رنکینگ ۱۰۵ جهانی را دارد. به نظر می رسد که وفایی با رنکینگ ۱۹ جهانی 
کار ساده ای برای صعود از مرحله اول داشته باشد و به جدول اصلی این رقابت ها 
برســد. وفایی در سال جاری شروع نه چندان خوبی را در مسابقات جایزه بزرگ 
جهان داشــته است که این بازی ها نه تنها روحیه خود او بلکه نگاه مخاطبین و 
طرفداران او را نیز می تواند تغییر دهد. این بازی ها به دور اصلی مســابقات آزاد 
جهانی انگلستان ختم می شود که سطح فوق العاده ای بین رقابت های تور حرفه ای 

اسنوکر جهان دارد.

اخبارکوتاه

میلاد ســرلک و امیدی که از دست نمی دهد: 
»تا روزی که اینجا باشم خواهم جنگید برای 
موفقیت ملوان اما برای بازگشــت به رختکن 

پرسپولیس لحظه شماری می کنم«.
به گزارش »ورزش ســه«، اگر به آرشیو نگاه 
کنید شاید کمتر از یکی دو مصاحبه و آن هم 
کمتر از چند کلمه بتوان از شــماره ۱۰ چند 
فصل اخیر پرسپولیس پیدا کرد. بازیکنی که 
کم حرفی عجیب او و فرارش از گفت وگو برای 
تمامی اهالی رسانه جالب بود. او همانطور که 
بی سر و صدا در این تیم حاضر شد، در سکوت 
کامل از جمع سرخ پوشــان جدا شد. بازیکنی 
که شــماره ۱۰ پرسپولیس را به مقصد انزلی 
و پشت سر گذاشــتن خدمت سربازی از تن 
خارج کرد. اما او بــا صدایی بغض آلود در این 
گفت وگــو، از انتظار و ثانیه شــماری اش برای 
بازگشت می گوید و البته انگیزه ای که به دنبال 
نمایش موفق در ملوان اســت تا دل هواداران 
پرســپولیس برای او کاملا تنگ شــود و در 
کنارش برای بازگشــت چوب خط بیندازند و 

روزشماری کنند.  
اولين بار در شرایطی به پرسپوليس آمدی 
که شاید خيلی به عنوان ستاره بهت نگاه 
نمی شد اما خيلی زود تو تيم جا افتادی و 
در ادامه مهره تاثيرگذار تيم لقب گرفتی.

بــرای اومدن بــه پرســپولیس خیلی تلاش  
کردم. درســت می گویید و شاید روز اولی که 
به باشگاه پرسپولیس رفتم خیلی توجه زیادی 
نشــد اما هدف های بزرگی تو ذهنم داشتم و 
می خواستم همه چیز را تغییر بدهم. به خودم 
اطمینان داشــتم و می دانســتم که می توانم 
اینکار را انجام بدهم برای همین فقط به تمرین 
و روز مسابقه فکر می کردم. امیدوارم هواداران 
هم در کل از شرایط و عملکردم در تیم رضایت 

داشته باشند.
وقتی به تيم آمدی کــه باید وارد ليگ 
قهرمانان می شــد و شانس زیادی برای 
صعود نداشــت. مشــکل خروجی هم 
داشــتی اما یحيی  اصرار داشت که هر 
طور شده برسی. نگران نبودی مشکلت 

حل نشود؟
بله شــرایط خوبی نبود و  مــا باید بازی های 
زیادی رو  برنده می شــدیم تــا صعود کنیم. 
اولین بــازی من برای پرســپولیس در لیگ 
قهرمانان بود و توانســتم بازی قابل قبولی تو 
 اولین بازی انجام بدهم. شرایط خروج از کشور 
قابل حل بود ولی یه سری روند اداری داشت. 
متاســفانه چون زمان نداشتیم شرایط سخت 
بود اما خوشبختانه در نهایت با کمک باشگاه 
و مدیران تیم این مشــکل حل شــد و تیم را 

همراهی کردم. واقعا از حســم بگویم؟ خیلی 
جذاب بود که همه چیز حل شده و می توانستم 

اینجا باشم.
پوشيدن  شاید  دفاعی  هافبک  به عنوان 
پيرهن شــماره ۱۰ عجيب بود. چرا این 

شماره پيرهن؟
بعد از اینکه لیگ قهرمانان  شروع لیگ من به 
فکر تغییر شماره بودم و هیچ کس شماره ۱۰  
را نگرفته بود اون زمان به من پیشــنهاد شد. 
من خیلی استقبال کردم چون بزرگان زیادی 
در پرســپولیس شماره ۱۰ را پوشیده بودند و 
می دانســتم باید تمرکز و تلاش زیادی داشته 
باشم که لایق شــماره ۱۰  پرسپولیس باشم. 
احساس غرور می کردم و از اینکه به من اعتماد 

شد واقعا خوشحال بودم.
بحث ســربازی ات هميشه مثل یه سایه 
ترسناک بالای سرت بود. چند بار به تيم 
ملی دعوت شدی تا این قضيه را رد کنی 
اما در نهایت نشد. از این شرایط بگو که 
باید به خاطر سربازی پيراهن پرسپوليس 

را در بياری.
همیشه به آن فکر  می کردم  چون زیاد در مورد 
ســربازی من صحبت شد و خیلی وقت ها هم 
تمرکزم را به هم زد. من تلاشم را برای دعوت 
بــه تیم ملی انجام دادم که بتوانم بیشــتر در 

خدمت پرسپولیس باشم اما می دانستم روزی 
باید به خاطر ســربازی جدا شوم و این روز فرا 
رسید و مسیری هســت که باید خیلی قوی 
با آن روبه رو شــوم. مشکلی نیست جز دوری 
پرسپولیس. جایی که برای حضور در آن تلاش 
و اتفاقات زیادی را پشت سر گذاشتم اما یک 

روز خیلی زود برمی گردم.
حالا درباره حست بعد از اخراج مقابل النصر و 

رونالدو بگو. خیلی فشار روی تو شکل گرفت.
کارت اول به خاطر شرایط بد چمن استادیوم 
آزادی بود. اون روز بدترین چمن اســتادیوم 
آزادی بــود و در مــورد  کارت دوم داور کمی 

سخت گیر بود. 
به نظرم فراموش کرده بود که من کارت دارم 
و شاید اگر در خاطرش بود کارت دوم و اخراج 

را نمی داد.
من یک عذرخواهــی از این بابت به هواداران 
بدهکارم و البته همیشــه سعی کردم بهترین 
باشم چون همیشــه خودم را یکی از آنهایی 
می دیدم که روی سکوها فریاد می زند یا بیرون 

در انتظار نتیجه گرفتن تیم است.
وقتی ســر تمرین رفتی هم تيمی هایت 
می گویند خيلی تلاش داشتی تا بغضت 

را نگه داری تا اشکت در نياید.
واقعا حس بدی است. آنها از من خواستند تا 

گریه نکنم. ولی دل کندن از تیم و بچه ها برایم 
سخت بود. من روزهای خیلی خوبی کنار آنها 
و البته هواداران داشتم. دوست داشتم هواداران 
هم باشــند. دلم برای آنها تنگ می شود. برای 
تیم در ادامه مسیر بهترین آرزوها را دارم. ترک 
رختکن پرسپولیس واقعا سخت است. اما این 
شرایط برای هر کسی ممکن است به شکلی 
پیش بیاید. واقعیت این اســت که دل کندن 
و خداحافظی خیلی سخت است. اما امیدواری 
بزرگ این اســت که قرار است دوباره در این 
رختکن حاضر شوم چون هنوز مدت زیادی از 

قراردادم با پرسپولیس باقی مانده است.
احساست نسبت به سربازی چيه؟ واقعا 

نگران نيستی؟ 
اصــلا نگران نیســتم. به تیمی مــی روم که 
شرایطی خیلی خوبی را دارد. اینجا هستم تا 
به تیم کمک کنم. باید این مسیر را به خوبی 
پشــت ســر بگذارم و با قدرت به پرسپولیس 
برگــردم و ادامه قراردادم را با شــرایط خوب 
دنبال کنم. شــرایط ملوان با کادرفنی و  تیم 
مدیریتی خیلی خوب امیدوارکننده است. هیچ 
نگرانــی وجود ندارد. باید این را در نظر گرفت 
که به تیمی با ریشــه و اصالت می روم. تیمی 
که هوادارانش حسرت خیلی از تیم ها هستند 
و مسلما امیدوارم به آینده. به آینده امیدوارم 
و در کنار هم تلاش می کنیم تا اتفاقات خوبی 
در انزلی شــکل دهیم. ملوان تیمی محبوب 
است و این بزرگترین مزیت است که نمی تواند 
شرایط سخت باشد. ملوان با هواداران پرشور و 
دوست داشتنی شرایط خوبی برای هر بازیکنی 
درســت می کند و من همه تلاشــم را برای 
خوشــحال کردن آنها انجام می دهم و از آنها 
هم می خواهم حامی من باشند و کمک کنند 
تا در کنار هم بالاترین تــوان و انگیزه ام را به 
کار ببرم و این قول من است که حتی بیشتر 
از دوران پرسپولیس توان و انگیزه ام را به کار 

خواهم گرفت.
رفتن تو همزمان شــد با جدایی و پایان 

همکاری یحيی گل محمدی.
من همیشــه از آقا یحیی بابت روزهای خوبی 
که برای من و باشگاه پرسپولیس رقم زد تشکر 
می کنم. فکر می کنم شرایط سختی را پشت 
سر گذاشــت که تصمیم گرفت جدا شود. به 
نظرم بیشتر این تصمیم به خاطر انتظارش از 
این بــود که از تیم و بچه ها حمایت شــود و 
برآورده نمی شد. اما همیشه درهای پرسپولیس 
به روی آقا یحیی باز اســت و مطمئن هستم 
روزی دوبــاره برمی گردد و بــاز هم افتخارات 

زیادی برای باشگاه رقم خواهد زد. 
به شخصه همیشه افتخار می کنم که شاگرد 
مربی با شرف و انسانی بزرگ بودم و همیشه 
آرزوی سلامتی و موفقیت برای آقا یحیی دارم. 
در نهایت از هواداران پرســپولیس و مجموعه 
تیم تشــکر می کنم بابت حمایتی  که از من 

داشتند. 
به زودی برمی گردم و کنار آنها خواهم بود. تا 
روزی که لباس ملوان را می پوشم با تمام وجود 
تلاش می کنم برای موفقیت تیم و خوشحالی 

هواداران و این قول را هم می دهم.

صحبت های سرلک در مسیر انزلی

دلمبرایپرسپولیسوشماره10تنگمیشود

در حالی تیم ملی برابر هنگ کنگ، با وجود 
پیروزی، نمایش پر از اشکالی داشت که امیر 
قلعه نویی معتقد بود شاگردانش بازی خوبی 
انجــام داده اند و تنهــا در زدن ضربات آخر 

ناموفق بودند.
بــه گــزارش ایرنا، تیــم ملی فوتبــال  در 
دومین دیدار در جام ملت های آســیا برابر 

هنگ کنگ با یک گل پیروز شــد تا با ثبت 
دومین برد متوالی، صعــودش را به مرحله 

حذفی قطعی کند.
دو برد در دو مســابقه، عملکرد قلعه نویی و 
شاگردانش تا اینجای حضور در قطر است، 
نتایجی کــه روی کاغذ به او و تیمش نمره 
قبولی می دهد. با این حال مرور نمایش تیم 

ملی برابر هنگ کنگ بــا وجود پیروزی که 
به دســت آمد، نگرانی ها را نسبت به تیمی 
که می خواهد برای قهرمانی بجنگد، بیشتر 

می کند. 
تیم ملی اگر چه برابر هنگ کنگ با تک گل 
مهدی قایدی توانســت سه امتیاز را بگیرد 
اما برخلاف نمایشی که آبان ماه امسال برابر 
این تیــم در تهران در چارچــوب انتخابی 
جام جهانی 2۰26 داشت در بازی جمعه شب 
دور از انتظار بازی کرد، عملکردی که سبب 
شد آن برد قاطع ۴ بر صفر دو ماه گذشته نه 
تنها تکرار نشود، بلکه تیم ملی با یک نتیجه 
حداقلی و با اســترس ناشی از نخوردن گل 

مساوی، بازی را به پایان برساند!
با وجود بازی ضعیف تیم ملی، اما قلعه نویی 
در نشست خبری پس از مسابقه به دفاع از 
تیمش پرداخت و مدعی شد که شاگردانش، 
عملکرد خوبی داشــتند و فقط او به دلیل 

اینکه بازیکنانــش موقعیت های زیادی را از 
دست داده اند، ناراحت است!

مرور اتفاقاتی که در ورزشگاه خلیفه دوحه 
گذشــت اما با ۱8۰ درجه بــا آن تصویری 
که قلعه نویی از بــازی ارائه می کند، تفاوت 
دارد. تیم ملی در حالی برابر هنگ کنگ به 
پیروزی رسیدکه برخلاف بازی با فلسطین، 
از روزهای آرمانی به دور بود و از خط دروازه 
گرفته تا خط حمله، با ضعف هایی روبرو بود 
که ســبب شــد یک نمایش ضعیــف را از 

شاگردان قلعه نویی شاهد باشیم.
این در حالی بود که حریف تیم کشورمان، 
ضعیف ترین تیم گروه بود و انتظار می رفت 
تیم ملی مانند انتخابی جام جهانی، در جام 
ملت ها هم مشــکلی برابر شــاگردان یورن 

اندرسن نداشته باشد. 
با این حــال در حالی بازی با هنگ کنگ به 
پایان رسید که خیلی ها نسبت به سرنوشت 

تیمی که قرار است برای قهرمانی بجنگد با 
شک و تردید روبرو شوند.

از خط دروازه شــروع کنیم، بیرانوند به جز 
توپی که از زیر طاق دروازه بیرون کشــید، 
در سایر دقایق مسابقه به خصوص در بازی 
با پا، بارها بی احتیاط نشــان داد، به طوری 
که به نظر می رسد چنین بی احتیاطی هایی 
در بازی مقابــل تیم های بزرگ و بازیکنانی 
که منتظر یک لغزش هستند، می تواند برای 

تیم ملی گران تمام شود. 
در خــط دفاعی و جلوتر در پســت هافبک 
دفاعی، در این بــازی همچنان ناهماهنگی  
بین مدافعان محســوس بــود و بارها با لو 
دادن تــوپ، هنگ کنگی ها صاحب موقعیت 
شــدند و بی تجربگی شان سبب شد نتوانند 
از چنین فرصت هایی استفاده کنند و گرنه 
این اشتباهات می تواند برابر تیم های بزرگ 

با تنبیه غیرقابل جبرانی همراه شود.

نگاهی به عملکرد تیم ملی برابر هنگ کنگ

کریستیانو رونالدو در مصاحبه اختصاصی با 
روزنامه رکورد از همه چیز و همه جا حرف 
زد. او صراحتا گفت که دیگر برای توپ طلا و 

جایزه دبست فیفا ارزش قائل نیست.
به گزارش »ورزش سه«، کریستیانو رونالدو 
از ریاض عربستان سعودی به دبی سفر کرد. 
آنهایــی که انتظار داشــتند او را روی فرش 
قرمز مراســم گلوب ســاکر، جایی که چند 
چهره سرشناس دیگر از فوتبال جهان پشت 
سر گذاشتند، ببینند، اقبال نداشتند. بازیکن 
38 ســاله پرتغالی از در دیگری وارد شد و 
مستقیم به اتاق کنفرانس رفت و سپس در 
کنار کایل واکر و هموطن خود روبن دیاس، 
هر دو بازیکن منچسترســیتی، روی صحنه 

رفت. 
از خــودش و 54 گلی که در  رونالدو 
سال 2۰23 به ثمر رساند حرف زد: »من 
امســال بهترین گلزن بودم، تصور کنید من 
توانستم جانوری جوان مثل ارلینگ هالند را 

در 38 سالگی شکست دهم.«
او جایــزه مارادونــا، »بازیکن مــورد علاقه 
هــواداران« و »بهترین بازیکــن خاورمیانه 
را نیز برد.روزنامه نــگاران و مهمانان همگی 
می خواستند کریستیانو رونالدو را ببینند که 

هر کدام هدف مخصوص خود را داشتند. 
در این بین نشریه رکورد در نهایت موفق شد 
یک مصاحبــه اختصاصی با کاپیتان پرتغال 
بگیرد. کریســتیانو رونالدو در یک گفتگوی 
کوتاه، با توجه به برنامه فشرده ای که داشت، 
توضیح داد که چرا جوایز دبی با دیگر جوایز 

متفاوت است. 
رونالدو نسبت به معيار برنده شدن در 
توپ طلا و جوایز دبست فيفا اعتراض 
دارد: »گل زدن، هم در عربســتان سعودی 

مثل ایتالیا، اســپانیا یا پرتغال دشوار است. 
همه جای دنیا گلزنی ارزش خودش را دارد.«
رونالدو قبلا جوایز زیادی برده اســت، 
اما آیا جایزه ای بــا نام و تصویر دیگو 
مارادونــا و دیگری بــا رای 5 ميليون 
هوادار، طعم خاصــی دارد؟ »همانطور 
که در گالا گفتم، این دو جایزه ای هســتند 
که من در مــوزه ام نداشــتم. بنابراین من 
را بســیار خوشــحال می کند، به خصوص 
مارادونا )کریســتیانو رونالدو به جایزه نگاه 
می کنــد( که متأســفانه دیگــر در بین ما 
نیســت و بازیکنی بود که من همیشه او را 
تحسین می کردم. و همچنین، همانطور که 
همیشه می گویم، جایزه هواداران نیز بسیار 
مهم اســت زیرا هواداران بــرای دیدن ما به 
استادیوم ها می روند و برای تماشای فوتبال 
بلیط می خرند. من بهترین بازیکن خاورمیانه 
شــدم. در اروپا چند بار فرصت کسب جایزه 
بهترین بازیکن را داشــتم، اما در خاورمیانه 
این اولین بار است. من احساس خوشحالی 
می کنم، زیرا می دانم که فصلی که داشــتم 
بســیار خوب بود و دریافت جوایزی به این 

بزرگی همیشه خوب است.«
54 گل در ســال 2۰23، سالی که در 
کریستيانو  از  بيشتر  بازیکنی  آن هيچ 
رونالدو گل نزده است. آیا فکر می کنيد 
برخی ها را شگفت زده کرده اید؟ و آیا 
بــه هيچ وجه خودت را شــگفت زده 
کرد؟ »اگر به عقــب برگردیم و ببینیم چه 
اتفاقی در منچســتریونایتد افتاده است، بله 
شگفت انگیز است و به خصوص که خیلی ها 
فکر می کردند مردم من را فراموش کرده اند. 
حقیقت این اســت که روی فوتبالم تمرکز 
کــردم و یک پیش فصل عالــی در النصر با 

تیم فنی به رهبری لوئیس کاســترو سپری 
کردم که در افزایش انگیزه من برای داشتن 
یک فصل عالی مهم بــود. با این حال اصلًا 
تعجب نکردم چون می دانم هنوز پتانســیل 
زیادی دارم و می توانم برای النصر و تیم ملی 
گل های زیادی بزنم. بنابراین سالی تماشایی 

در سطح شخصی بود.«
»این جوایز  رابطه گفت:  این  رونالدو در 
به نوعی اعتبار خودشان را از دست داده اند. 
منظورم این نیست که مسی و هالند و امباپه 
شایستگی آن را ندارند. فقط من دیگر واقعا 
به این جوایز باور ندارم و آنها را قبول ندارم 
و ایــن حرف به خاطر این نیســت که برنده 
جایزه گلوب ساکر شدم.  این واقعیتی است 
که در حال مطرح کردن آن هســتم. آمارها 
و اعدادی که به ثبت رســیده کاملا واضح و 
مشــخص است و این چیزی است که هرگز 
نمی توان آن را تغییر داد. آنها نمی توانند این 
جایگاه )بهترین گلزن دنیا( را از من بگیرند 
چون واقعی است. همین است که بیشتر از 
هــر چیزی من را خوشــحال می کند چون 
این اعداد هســتند که واقعیت را به تمامی 
فوتبال دوستان و هواداران نشان می دهند و 

همین مهم است.«
رونالدو ترجيح می دهد از فوتبال لذت 
ببــرد بدون اینکه به فردا، شــش ماه 
یا یک ســال آینده و اینکه چه زمانی 
فوتبالــش را تمام می کنــد فکر کند: 
»همانطور که اغلب به دوســتانم می گویم، 
زندگی در جریان است و کسی از فردا خبر 
ندارد. می توانم در پایان این فصل به دوران 
حرفــه ای ام پایان دهم، می توانم دو یا ســه 
سال دیگر بازی کنم، نمی دانم. من صادقانه 
می گویم. تا زمانی که شرایط بذنی ام خوب 

باشــد و از فوتبال لذت ببرم، به بازی ادامه 
خواهم داد. وقتی احساس کردم دیگر مفید 
نیســتم، اولین قدم بــرای خداحافظی را بر 
می دارم. در حال حاضر احساس خوبی دارم، 
چه در تیم ملی و چه در باشــگاه احســاس 
رضایت و خوشــحالی در زمیــن دارم. من 
کاری را انجام می دهم که بیشــتر دوســت 
دارم: گلزنی و عملکرد خوب. فقط ادامه بده 

و لذت ببر.«
 اما کسانی هســتند که دوست دارند 
کریســتيانو رونالدو به فوتبال پرتغال 
برگردد. مانند هواداران اسپورتينگ که 
همچنان رویای بازگشت او را می بينند: 
»خیر، فعلا برنامه ای برای بازگشت به لیگ 
پرتغال ندارم. این ارزش ایجاد توقع را ندارد، 
زیرا قبلًا گفته بودم که دوست دارم امسال و 
سال آینده در النصر بمانم. من در عربستان 
سعودی احساس خوشحالی می کنم، آنها با 
من خوب رفتار می کنند و لیگ عربســتان 
پتانســیل زیادی دارد و  به رشد خود ادامه 

خواهد داد. 
دیگر  قهرمانی  رویای  و   2۰24 ســال 
بــا پرتغال در یورو: »چه بــه عنوان یک 
تیم صاحب شــانس یا هر چیزی که شــما 

می خواهید نامــش را بگذارید، ما به رقابت 
خواهیم پرداخت و برای برنده شــدن تلاش 
خواهیم کرد. مهم نیست چقدر شانس برای 
ما قائل هســتند. باید در نظر داشته باشیم 
که تیمی هســتیم که پتانسیل قهرمانی در 
جام ملت های اروپا را داریم. هزار بار دوست 
دارم قهرمان شویم. 2۰۱6، زمانی که شاید 
مــا چندان تیــم صاحب شانســی، نبودیم 
توانســتیم قهرمان شــویم. حــالا آنها جور 

دیگری به پرتغال نگاه می کنند. 
فکــر می کنم باید با این ذهنیت به قهرمانی 
اروپا برویم و برای آن هدف بجنگیم. بدیهی 
اســت کــه قهرمان شــدن به بســیاری از 

واقعیت ها بستگی دارد.«
ثبــت ۱۰۰۰ گل در فوتبال: »من بهترین 
گلزن تاریخ فوتبال هســتم. قبل از اینکه به 
هزار گل برسم باید به ۹۰۰ برسم، اما مردم 
جوری در مورد هزار گل صحبت می کنند که 

انگار قبلًا انجام شده است.
من این را در جشــن گلوب ســاکر گفتم. 
می خواهم در لحظه زندگی کنم و از فوتبال 
لــذت ببرم. ۵۴ گلی که به ثمر رســاندم با 
کمک هم تیمی هایــم، فداکاری و کار زیاد 

محقق شد.«

رونالدو: توپ طلا مفت نمی ارزد!


